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Protokół  Nr XI/2015 

z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

w dniu 23 października 2015  r. 

 

 

 

 Obradom przewodniczył Henryk Sokołowski – przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji wzięło udział 15 radnych  zgodnie z listą obecności w załączeniu. Zatem obrady były 

prawomocne. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje radnych. 

4. Informacja Wójta z pracy za okres od ostatniej sesji. 

5. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 r. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2014/2015 w 

Gminie Skoroszyce – spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych w gminie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Brzeziny. 

9. Podjęcie uchwały  w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami gminy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntów 

na kolejne 3 lata. 

11. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

12. Zapytania i wolne wnioski. 

13. Zakończenie sesji. 

 

 

Ad 2 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty (”za” – 15 – jednogłośnie). 

 

Ad 3 

I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h 

Radna Słowiak – ponowiła prośbę o wymianę lamp hybrydowych na przystankach 

autobusowych w Makowicach. 

Radna Gmyr – prosiła o poprawę jakości oświetlenia na przystanku w Chróścinie (wyciąć 

gałęzie). 

Radny Kaczmarczyk – mieszkańcy pytają, czy dokonano zdjęcia zabytków z ewidencji, nie ma 

żadnej odpowiedzi na ten temat. 

Radna Klimas – w Czarnolesie 3 lampy nie świecą, były zgłaszane już 3 tygodnie temu, prosi o 

interwencje,  ponadto należy wyciąć krzaki w rowach drogi powiatowej na 

Czarnolas. 

Radny Jagusz – konieczne są naprawy dziur w drodze na żwirownię w Brzezinach, 

 - żarówki oświetlenia ulicznego nie świecą, 
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 - ponawia konieczność wycięcia krzaków przy drodze powiatowej na Brzeziny i 

podcięcie drzew, 

 - biała tablica przed miejscowością usytuowana zbyt blisko drogi. 

Radny Winnik – również wnosi o wycięcie krzaków przy drodze powiatowej na Mroczkową. 

Radny Bryła -  konieczna naprawa dziur w ul. Szklonej w Chróścinie, problem w dowożeniu 

dzieci szkolnych. 

 

W związku z pracami na dachu budynku UG (wykonywanie nowego dachu) i dużym hałasem na 

sali posiedzeń, obrady przeniesiono do pawilonu sportowego w Skoroszycach. 

 

Ad 4 

Pisemne sprawozdanie z pracy za okres od ostatniej sesji złożyła p. Wójt – B. Dybczak.  

 



 3

Sprawozdanie z działalności Wójta od 21.09.15 r. do 22.10.15 r. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Państwo Sołtysi, 

mam przyjemność przedstawić Państwu zwięzłe sprawozdanie z rzeczy czynionych w okresie 
od ostatniej sesji tj. 21 września do dn. 22 października. 

21.09.15 r. 

Odbyło się spotkanie robocze z wykonawcą kanalizacji sanit. P. K. Podporą, projektantem P. 
Bartochą, inspekt. nadzoru P. Kurnatowskim,z kierownik ZOiW P. Błoch w sprawie działania 
przepompowni w Giełczycach. 

Zaprosiłam do złożenia oferty na nadbudowę budynku UG w Skoroszycach z wymianą pokrycia 
dachowego. 

Uczestniczyłam w spotkaniu z mieszkańcami St. Grodkowa w sprawie podziału środków 
funduszu sołeckiego na rok 2016. 

22.09.15 r. 

Spotkałam się z przedstawicielami Wielkopolskiej Akademii Nauki i Rozwoju w związku z 
planowanym przez Woj. Urząd Pracy w Opolu konkursem w ramach RPO Woj. Opolskiego na 
lata 2014- 2020 z działania 9.1.1. 

Na wniosek Wójta Gm. Prezydent PR przyznał Medale za Długoletnie Pożycie Małżeńskie 6 
parom z gm. Skoroszyce. Dn. 22 października odbyła się podniosła uroczystość, w której 
miałam zaszczyt uczestniczyć. Więcej czyt. na fanpage’u na faceboocu. 

W tym dniu w godz. wieczornych uczestniczyłam w spotkaniu z mieszkańcami Skoroszyc w 
sprawie podziału funduszu sołeckiego. 

23.09.15 r. 

Uczestniczyłam w zebraniu z mieszkańcami sołectwa Chróścina w sprawie podziału środków 
funduszu sołeckiego. 

24.09.15 r. 

Na zaproszenie Radia Nysa byłam gościem porannego programu. W udzielonym wywiadzie 
wypowiadam się na temat moich planów i zamierzeń dotyczących gminy. Zachęcam Państwa 
do odsłuchania, na fanpege’u podany jest link. 

Odbyłam kolejne spotkanie ze strażakami z Sidziny w sprawie remontu dachu i wieżyczki na 
strażnicy. 

Wzięłam udział w zebraniu wiejskim w Brzezinach w sprawie funduszu sołeckiego. 

25.09.15 r. 
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Starostwo Nyskie zorganizowało dla KGW konkurs kulinarny o patelnię Starosty Nyskiego. Z 
każdej gminy pow. nyskiego mogło wystartować jedno KGW. Nas reprezentowało koło z 
Sidziny, które otrzymało wyróżnienie. 

W tym dniu odbyła się uroczysta sesja Rady Powiatu. W muzeum nyskim została oddana do 
użytku sala posiedzeń Rady Powiatu i Sala Kresowa, która będzie stałą ekspozycją muzealną. 
Zachęcam do zwiedzenia, zwłaszcza potomków Kresowian. 

Uczestniczyłam w spotkaniu z mieszkańcami Sidziny w sprawie funduszu sołeckiego. 

26.09.15 r. 

Reprezentowałam gminę na uroczystości związanej z 61. rocznicą kapłaństwa ks. A. Rukszty, 
byłego proboszcza Skoroszyc. 

Świętowałam w Makowicach wraz z przedstawicielkami KGW na imprezie kultywującej obyczaj 
kiszenia kapusty. Czytaj więcej na fanpage’u. 

28.09.15 r.  

Zgłosili się do mnie mieszkańcy Skoroszyc, mający wolę tworzyć grupę inicjatywną Odnowy 
Wsi. 

30.09.15 r. 

Odbyło się kolejne spotkanie robocze Nyskiego Księstwa Gór i Jezior dotyczące założeń do 
strategii działania. W naszym imieniu występował P. Radny Filas. 

Spotkałam się z prezesem Koła Wędkarskiego w Sidzinie P. E. Stasicą w sprawie współpracy w 
nowym roku kalendarzowym. 

W Radiu Opole promowałam imprezę plenerową –„ Hubertus 2015”. 

Uczestniczyłam w spotkaniu rodzicielskim w Szkole Podst. w Makowicach. 

2.10.15 r. 

Podpisałam umowę na nadbudowę budynku UG w Skoroszycach z wymianą pokrycia 
dachowego z firmą NZB Sp. z o.o., Żłobizna, ul. Brzeska 30. 49- 300 Brzeg reprezentowaną 
przez pełnomocnika P. Marcina Kończyło na kwotę 119 947. 

Zgłosiło się 3 wykonawców, którzy w terminie do 29.09.15 r. złożyli następujące oferty: 

1. PPHU DOMUS- Kazimierz Sewioło - 154 235,68 zł. 
2. VESKO Paweł Serafin - 122 640,84 zł. 
3. NZB Sp. z o.o. - 119 947,91 zł. 

Realizację przedmiotu umowy wykonawca rozpocznie w dn. 9.10.15 r., a zakończy w dn. 
25.11.15 r. 
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Odbyła się rozprawa w Sądzie Rejonowym w Nysie w spr. Marcina Z. w związku z dewastacją 
na obiekcie sport. w Skoroszycach.  

3.10.15 r. 

Gm. Skoroszyce, Starostwo Nyskie, KGW w Czarnolesie i Skoroszycach, Koło Hodowców Koni, 
Rada Soł. Czarnolasu byli współorganizatorami imprezy plenerowej „Hubertus 2015”. Czytaj 
więcej na fanpage’u. 

5.10.15 r. 

Wraz z radnymi i pracownikami urzędu świętowałam w Teatrze im. J. Kochanowskiego w Opolu 
uroczystość związaną z 25 leciem współpracy międzynarodowej woj. opolskiego. Ponadto na 
wniosek Wójta Gm. Prezydent RP przyznał samorządowcom wysokie odznaczenia państwowe. 
Pan Wojewoda R. Wilczyński i Pan Marszałek A. Buła wręczył medale: R. Kaczmarczykowi, J. 
Klimas, H. Sokołowskiemu. D. Czarneckiej, B. Janik-Zawada, M. Koźlik. Gratulujemy. Więcej na 
fanpage’u. 

6.10.15 r. 

Otrzymałam pismo od Głównego Inspektoratu Transportu Drogowego, Delegatura Śląska w 
sprawie wniosku Posła na Sejm RP P. R. Millera o montaż fotoradaru w St. Grodkowie. Chodzi o 
doprecyzowanie lokalizacji zgodnie z zasadami okr. w Rozp. Ministra Transp. I Gosp. Morskiej z 
dn. 14 marca 2013 r. w spr. warunków lokalizacji, sposobu oznakowania i dokonywania 
pomiarów przez urządzenia rejestrujące (Dz. U. z 2013 r., poz.366). 

Pow. Urząd Pracy organizuje konkurs „Pracodawca Roku 2015 Pow. Nyskiego”. W związku z 
powyższym, na terenie urzędu umieszcza się urnę na głosy mieszkańców. 

8.10.15 r. 

Podpisałam umowę na wykonanie rocznego przeglądu stanu tech. obiektów budowlanych 
będących własnością gminy. Wykonawca - firma KW PROJEKT Usługi Budowlane, 05-300 Mińsk 
Mazowiecki, Sosnowa 37A/28, pan N. Wiecha. Termin- 12.11.15 r., kwota- 1 854,84 zł.  

Mieszkańcy Mroczkowej zwrócili się o dodatkowy przystanek autobusowy. Wystąpiłam o 
zgodę do ZDP, ponieważ usytuowanie miałoby się znaleźć w pasie dr. pow. Wykonanie 
oznakowania bierzemy na siebie.  

9.10.15 r. 

Podpisałam umowę z Przed. Usługowym B. Pierzga na remont zjazdu na drogę wewnętrzną w 
miejscowości Mroczkowa. Termin 20.11.15 r., cena 6 866,11 zł brutto.  

Otrzymałam odpis wyroku sądu pierwszej instancji, który dotyczy Marcina Z. oskarżonego to, 
że w Skoroszycach spowodował uszkodzenie elewacji, drzwi i rynien w budynku sali sport. 
Nakłada on obowiązek naprawienia szkody w całości poprzez zapłatę na rzecz UG kwoty 560 zł. 
Ponadto należy uiścić koszty sądowe 130 zł. Czyn zabroniony sąd warunkowo umarza na okres 
1 roku. 
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12.10.15 r. 

Protokolarnie przejęte zostały zabudowania po SURze. 

13.10.15 r. 

Z okazji Święta Komisji Edukacji Narodowej spotkałam się z dyrektorami naszych placówek 
oświatowych oraz nauczycielami wnioskowanymi do Nagrody Wójta Gm. Skoroszyce. Za 
przykładne wykonywanie obowiązków oraz aktywne uczestnictwo w realizacji zadań dydakt.- 
wych. i organiz. Wójt Gm. Skoroszyce przyznał Nagrodę Wójta P. K. Kozerze- dyr. Zesopłu 
Szkol.- Przedszkol. w Chróścinie, P. M. Marfianemu – dyr. Zespołu Szkół w Skoroszycach i P. Cz. 
Cichońskiemu – nauczycielowi Zespołu Szkół w Skoroszycach. Gratulujemy.  

14.10.15 r. 

Podpisałam umowę z firmą K. Sewioło na wykonanie remontu remizy OSP w Sidzinie z 
wymiana pokrycia dachowego, termin do 30.11.15 r., kwota 34 549,13 zł brutto.  

Dn. 30.06.15 r. złożyliśmy wniosek o płatność na podst. umowy o przyznanie pomocy Nr 
00085-6921-UM0800051/14 z dn. 18.02.15 r. W wyniku kontroli administracyjnej kwota 
kosztów kwalifikowanych wynosi 1 057 162,07 zł, a zatem, uwzględniając powyższe, refundacja 
w wysokości 75% kosztów kwalifikowanych wynosi 792 871,55 zł.  

15.10.15 r. 

Podpisałam umowę na wspólną realizację zadania polegającego na budowie odcinka sieci 
wodociągowej w Chróścinie z Parafią Rzymskokatolicką Św. Michała w Chróścinie, termin 
30.11.15 r., kwota nie więcej niż 7 150,00 zł. 

Otrzymałam info. z Biura Proj. PN 2020, że w terminie do marca 2016 r. każdego z Partnerów 
projektu obowiązuje warunek uchwalenia opracowywanych dokumentów strategicznych. 
Zatem najprawdopodobniej na sesji marcowej RG będzie zobligowana do podjęcia takiej 
uchwały. Wykonawcom poszczególnych strategii będą prezentowali dokumenty podczas sesji. 
Dn. 21 października br. będą przeprowadzane konsultacje społeczne tychże opracowań, więc 
Państwo Radni uczestniczący w spotkaniach dla liderów będą mogli zapoznać się już teraz z 
zapisami poszczególnych dokumentów.   

Spotkałam się z przedstawicielem Radia Nysa w sprawie współpracy w przyszłym roku 
kalendarz. 

16.10.15 r. 

Spotkałam się ze Starostą Nyskim P. Cz. Biłobranem w sprawie zabezpieczenia śr. finans. w 
budżecie Starostwa na wywóz odpadów na Łąkowej w Skoroszycach (SKORPAL). Starosta ze 
zrozumieniem odniósł się do poruszanych kwestii.  

Dn. 9 listopada 2015 r. odbędzie się o godz.10 przetarg na sprzedaż lokalu mieszkaniowego w 
Makowicach, pow. 43,15m2, cena wywoławcza 55 000 zł. 

19.10.15 r. 



 7

Uczestniczyłam w obradach Komisji Oświatowej. 

Zawarłam porozumienie ze Starostwem w sprawie realizacji zadania nieodpłatnej pomocy 
prawnej dla mieszkańców gm. Skoroszyce. Porozumienie zawarte jest na czas od 1.10.16 r. do 
31.12.16 r. 

20.10.15 r. 

Uczestniczyłam w posiedzeniu Kom. Rolnej. 

Odbyło się IV posiedzenie Zgromadzenia Związku Gmin Śląska Opolskiego, na którym naszą 
gminę reprezentował P. Przew. H. Sokołowski. 

21.10.15 r. 

W Pawilonie Sport. w Skoroszycach miały miejsce konsultacje społeczne dotyczące Strategii 
Rozwoju, Str. Rozwoju Społ. i Str. Rynku Pracy PN 2020. Konsultacje dot. liderów i mieszkańców 
gm. Skoroszyce. 

Spotkaliśmy się z dyr. Agencji Nieruch. P. Andrzejem Butrą i przedstawicielami agencji od 
inwestycji w sprawie negocjacji wysokości kwoty dofinansowania przez agencję obiektów, 
które gminna przejmuje na mocy porozumienia z agencją. 

22.10.15 r. 

Uczestniczyłam w obradach Kom. Budżetowej. 

Spotkałam się z przedstawicielem regionalnym CNJA EDUKACJA w sprawie uczestnictwa w roku 
2016/17 naszych placówek oświatowych w projekcie unijnym dot. rozwijania kompetencji 
uczniowskich.  

Dziękuję wszystkim Państwu za współpracę w minionym czasokresie. 
 

Przew. Sokołowski krótko poinformował , że w zastępstwie p. Wójt uczestniczył w ostatnim 

czasie w Zgromadzeniu Związku Gmin Śląska Opolskiego. Na posiedzeniu była informacja o 

przetargu na dostawy energii elektrycznej dla grupy samorządów, który po raz kolejny 

zakończył się sukcesem. Również w 2016 roku kupować będziemy tańszą energię.    

 

p. Wójt poinformowała, że otrzymamy dotację nie mniejszą niż 160 000 zł od Agencji 

Nieruchomości Rolnych w Opolu ( informacja po spotkaniu w UG z p. Butrą – dyr. ANR) na 

wykonanie nawierzchni ul. Poziomkowej w Skoroszycach i remonty mieszkań w Skoroszycach 

przejętych w ostatnim czasie od Agencji, ale te środki winny być wykorzystane do końca 2015 

roku. Jeśli już wiadomy będzie termin, kiedy te środki można wprowadzić do budżetu – czy 

zarządzeniem Wójta, czy uchwałą Rady – to p. Wójt poinformuje przewodniczącego RG.  

 

W   d y s k u s j i   nad sprawozdaniem wypowiedzieli się: 

Radny Kaczmarczyk zapytał, kto będzie decydował o tym, gdzie ma stanąć radar w St. 

Grodkowie. 
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p. Wójt – odpowiedziała, że chciałaby aby to było w optymalnym punkcie, ale nie może to się 

odbyć bez zgody mieszkańców. Będzie wizja w terenie. Prosi  zatem mieszkańców o 

uczestniczenie w spotkaniu, aby komisja bezpieczeństwa  zaakceptowała  lokalizację z   

uwzględnieniem opinii mieszkańców na ten temat.  

 

Ad  5 

Temat zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej był omawiany na posiedzeniach stałych  

komisji RG. 

 P. Skarbnik wyjaśniła, jakie zmiany obligują do zmiany dokumentu – zmiany w dochodach i 

wydatkach oraz zmiany w przychodach i rozchodach, a taką sytuację aktualnie mamy. 

Wzięliśmy niższą pożyczkę na kanalizację, a to również niższe raty kapitałowe. 

 

P o d j ę t o   uchwałę Nr XI/68/2015 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej  („za” – 15 – jednogłośnie). 

 

 

Ad 6 

Również temat zmian w budżecie gminy na 2015 r.  zyskał akceptację na posiedzeniach stałych 

komisji RG, więc nie było dyskusji w tym temacie. 

 

P o d j ę t o   uchwałę Nr XI/69/2015 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2015 rok („za” – 15 – jednogłośnie). 

 

Sesję opuścił radny Filas. W obradach uczestniczy 14 radnych.  

 

Ad 7  

Radni otrzymali w materiałach informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2014/2015.  Temat był szeroko omówiony na posiedzeniach komisji stałych RG. 

Przewodn. Sokołowski zachęcił radnych do dyskusji w tym temacie i zadawania pytań 

dyrektorom  placówek oświatowych obecnych na sesji.  

 

Jako pierwszy zabrał głos dyr. Mariusz Marfiany – Zespół Szkół w Skoroszycach.  Przypomniał,  

że zespół to 3 placówki oświatowe – szkoła podstawowa, gimnazjum i przedszkole – placówki 

mieszczące się w 2 obiektach.  Całość informacji zawarta jest w załącznikach do  

przedstawionej informacji. 

Skupił się na poinformowaniu RG o zamierzeniach i niezbędnych remontach placówek w 

kolejnych latach: 

- termomodernizacja budynku sz. p.  i gimnazjum wraz ze stropem, 

- modernizacja rur kanalizacyjnych i wodnych (zrobiono jedynie w studzienkach), wszystkie 

piony – są 40-letnie, kruszą się, są zatkane i łatanie odbywa się  na bieżąco, 

- remont małej sali gimnastycznej, 

- budowa nowego przedszkola w Skoroszycach – „ładowanie” środków w remonty starego 

przedszkola mija się z celem.  
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Korzystne byłoby powiązanie przedszkola z sąsiedztwem szkoły, bo byłaby dostępność do sali 

gimnastycznej i  pracowni  komputerowych dla wszystkich przedszkolaków. Myśli  o 

skorzystaniu ze środków unijnych na ten cel. 

Na pytanie radnych, co sądzi o pójściu 6-latków do szkoły odpowiedział, że to zły pomysł.  

Problem zaczyna się w IV klasie, jest to zbyt duży przeskok intelektualny dla ucznia po 

nauczaniu wczesnoszkolnym I-III. 

p. Wójt  potwierdziła, liczy się z tym, że budowa przedszkola jest niezbędna. Kiedy będą 

pieniądze unijne do wzięcia na ten cel, zrobi wszystko, aby pozyskać dofinansowanie. Zna 

przypadek, kiedy  dofinansowanie wynosiło o  80% środków  kwalifikowanych budowy 

przedszkola. 

 

Następnie głos zabrała dyr. Krystyna Kozera. Również obszerną informację przekazała w 

formie pisemnej. W skład zespołu wchodzą 2 placówki – przedszkole i szkoła podstawowa. 

Praca w obu placówkach przebiegała bezpiecznie, bo bezpieczeństwo dzieci to priorytet.  

Wyniki z egzaminów 6-klasistów były wysokie. Egzamin został  przeprowadzony w nowej 

formie. Matematyka – wynik powyżej średniej krajowej. W ogólnej statystyce SP w Chróścinie 

była wiodąca.  Dyr. Kozera przedstawiła potrzeby szkoły;  

- remont c.o. 

- termomodernizacja budynku, 

- dokończenie wymiany okien i drzwi, 

- remont podłogi w sali gimnastycznej.  

Są to pokaźne kwoty, systemem gospodarczym tego zrobić nie można.  

Radna Klimas  - w informacji Wójta przedstawionej radnym wynika, że wielu absolwentów 6 

klasy nie wybrało gimnazjum w Skoroszycach, ale inne gimnazja. Jak to jest w przypadku 

Chróściny? 

Dyr. Kozera odpowiedziała, że 100% absolwentów kontynuuje naukę w gimnazjum w 

Skoroszycach.  

 

Dyr. Anna Harasiuk jako trzecia zabrała głos  i  powiedziała, że wszystko szczegółowo opisała w 

sprawozdaniu.  Zespół to szkoła podstawowa i przedszkole w 2 odrębnych obiektach.  W 

ubiegłym roku szkolnym dużo prac remontowych wykonała rada rodziców – remont dachu, 

malowanie klas i korytarzy, obecnie wymieniane jest oświetlenie, w przedszkolu natomiast  – 

wyremontowano 2 sale i wymieniono ogrodzenie.  

Najpilniejszą potrzebą jest remont toalety na I piętrze wraz z wymianą instalacji wodno-

kanalizacyjnej. Na bieżąco uzupełniany jest sprzęt informatyczny. 

Wyniki sprawdzianów nie do końca dają obraz szkoły, ale poszczególnych uczniów. 

 

Dyr. Marfiany  odpowiadając na pytania dot. wybierania miejscowego gimnazjum przez 6-

klasistów powiedział, że sytuacja taka ma po raz pierwszy miejsce i przytoczył statystyki: 

W roku szkolnym 2007/2008 – 93% absolwentów wybrało gimnazjum w Skoroszycach, w 

2008/2009 – 93%, w 2009/2010 – 92%, w 2010/2011 – 92%, w 2011/2012 – 93%, w 2012/2013 

– 89%, w 2013/2014 – 94 %, w 2014/2015 – 81%.  W informacji jest mowa nie tylko o uczniach 

wybierających inne gimnazjum, ale uwzględniono uczniów, którzy wyjechali nie tylko  na teren 

innej  gminy, ale również za granicę.  Uczniowie często wybierają klasy sportowe w in. 
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gimnazjum. O klasie sportowej myślimy od dawna. Siatka godzin jest tak wypełniona, że aby to 

organizacyjnie  dograć, lekcje musiałyby się kończyć o 15,15, a to już problem z dowozami.  

Nasze gimnazjum zajmuje III miejsce w pow. nyskim, jeśli chodzi o wyniki nauczania – 

wyprzedza nas tylko gimnazjum diecezjalne w Nysie  i gimnazjum w Łambinowicach.  

Wyposażenie jest dobre – w każdej klasie jest tablica multimedialna, rzutnik, podłączenia do 

Internetu.  

W naszym gimnazjum jest dyscyplina – na wniosek rodziców, bo  młodzież w tym wieku jest 

najtrudniejsza.  Rotacja dzieci w szkole podstawowej jest wyższa niż w gimnazjum. 

Spowodowane jest to wyjazdem rodziców za pracą poza teren gminy, również za granicę.  

 

Dyr. Halina Robak – szkoła w Makowicach jest małą szkołą mieszcząca się w starym budynku. 

Rodzice i kadra pedagogiczna starają się, aby była doposażona na miarę XXI w.  Bolączką jest 

mało dzieci, bo tylko z miejscowości Makowice.  Uczą się w 3 oddziałach,  łączonych na zajęcia 

artystyczne i sportowe. Wyniki ze sprawdziany były wysokie.  

Potrzeby -  wymiana instalacji elektrycznej w całej szkole i lamp w 2 klasach (oświetlenie nie 

spełnia wymogów).  

 

Radna Klimas zapytała o możliwość dyżurowania jednego przedszkola na terenie gminy w m-

cu lipcu.  

 

Kier. Kosecki  powiedział, że  p. Wójt już podjęła decyzję podpisując aneks do projektu 

organizacyjnego. Rok przedszkolny rozpocznie się 15 sierpnia i będzie jedno dyżurujące 

przedszkole.  

p. Wójt dodała, że jest wola organu prowadzącego i nic nie stoi na przeszkodzie, aby tak się 

zadziało w najbliższe wakacje.  

 

Więcej zapytań i uwag w tym punkcie nie zgłoszono.  

 

Ad 8 

Przystąpiono do  podjęcia uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Brzeziny.  Autor planu – mgr inż. arch. Błażej Mulczyński -był obecny 

na sesji i radni mogli zadawać pytania, co do zawartości uchwały.  

Radny Jagusz – jako mieszkaniec Brzezin i radny – podziękował projektantowi, bo dotychczas 

jako jedyny z projektantów planów miejscowych  był w terenie, rozmawiał z mieszkańcami.  

Mieszkańcy wnioskowali, aby zmienić ustawienie dachów w stosunku do drogi. Czy to zostało 

uwzględnione w uchwale? Ponadto zgłosił uwagi, co do  gabarytów budynków gospodarczych 

(wiat). Hale o wym. 13x20 to trochę za mało, teraz standardowe to 20x40, to należałoby 

powiększyć do min. 20x36. 

p. Mulczyński – gmina ma określić gabaryty budynków, tak mówią przepisy. Po to jest 

procedura formalno-prawna, aby instytucje i mieszkańcy zgłaszali uwagi do planu. Na 

wyłożenie planu do wglądu nikt nie przyszedł. Teraz nie jest czas na dyskusje o tym. Aby coś 

zmienić, to należy powtórzyć obowiązek uzgodnień z instytucjami.  W art.17 ustawy jest 

powiedziane jak robić, krok po kroku, aby uchwalić plan.  
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p. Dziadkiewicz – radca UG -  jest trochę za późno. Jeśli zmiana, to ponawia się procedury, 

uzgadnia z instytucjami. Ze względów ostrożnościowych należałoby powtórzyć procedury, aby 

organ nadzoru to zaakceptował. Ten plan jest dobrze zrobiony.  

Radny Jagusz – ale nie może być utrudnieniem dla mieszkańców. Gabaryty obiektów należy 

powiększyć, ustawienia dachów – dać możliwość innego ustawienia dachów w stosunku do 

drogi, budynki zabytkowe wykreślić.  

Radca Dziadkiewicz -  ponawia się czynności tylko w niezbędnym zakresie, drobne, nie 

wchodzące w kompetencje innych podmiotów. Gdy RG nanosi zmiany, to wracamy do prac 

uzgodnieniowych. Jakakolwiek ingerencja w § 10 uchwały ( wykaz zabytkowych budynków),  to 

uzgadnianie ponowne uchwały z konserwatorem zabytków.  

p. Wójt – rada gminy ma uprawnienia, ale będzie nas to kosztowało czas i pieniądze, 

procedura od początku.  Ma żal do radnego i mieszkańców, że nie szanują czasu projektanta, 

radnych i in. i nie uczestniczyli w spotkaniach, kiedy  plany były wyłożone do wglądu. Zadaliśmy 

sobie sporo trudu, aby próbować wykreślić zabytki z gminnej ewidencji i nie udało się. 

Konserwator się nie zgodził. Jeśli chodzi o gabaryty budynków, to należy zgłaszać i jeszcze raz 

się nad tym pochylimy. 

Radny Kaczmarczyk – powinniśmy  jeszcze ram porozmawiać o gabarytach budynków i 

dachach. 

Radca Dziadkiewicz wyjaśnił zakres, który może być przedmiotem zmian. 

Przewodn. Sokołowski – sytuacja jest patowa. Mieszkańcy nie skorzystali z możliwości 

wnoszenia uwag na etapie sporządzania planu i wyłożenia do wglądu.  

p. Wójt – odnosząc się do dzisiejszych uwag p. radnego Jagusza, chcę zwrócić uwagę na fakt, że 

dziś nie wiemy dokładnie, co chcemy zmienić  w uchwale, a czego nie chcemy…. Obawiam się o 

jakość uchwały. Co będzie, gdy Rada Gminy nie uchwali uchwały?  P. Wójt podsumowała: Teraz 

mamy 2 wnioski: wysokość  i gabaryty wiaty oraz szerokość frontów, nie tylko szczytem do 

drogi. 

 P. Mulczyński – wieś ma piękną, drobną architekturę, porządnie ułożoną zabudowę 

szczytową.  Tego nie można naruszyć. Dbanie o ład przestrzenny, to obowiązek gminy. Nikt 

inny nie jest kompetentny do zmiany tego, jedynie gmina poprzez plan. Wieś ma ładna 

zabudowę, szkoda to zmieniać. 

Radna Słowiak – młodzi chcą budować w inny sposób, a tym uregulowaniem w planie ich 

ograniczamy.  

 

Wobec braku porozumienia, przegłosowano wniosek o ściągnięcie z porządku obrad tego 

punktu. Wniosek zyskał poparcie wszystkich radnych (‘za” – 14 – jednogłośnie).  

 

Obrady opuściły radna Juśkiewicz i radna Fornalik.  Na sali pozostało 12 radnych.  

 

Ad 9 

P o d j ę t o   uchwałę Nr XI/70/2015 r.  w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Skoroszyce („za” – 12 – jednogłośnie).  

 

Ad 10 

P o d j ę t o   uchwałę Nr XI/71/2015 r.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na okres kolejnych 3 lat („za” – 12 – jednogłośnie).  
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Ad 11 

Odpowiedzi na interpelacje radnych z poprzedniej sesji przedstawiła p Wójt. Na piśmie. 

  r a d n y c h. 

 

Radny Sokołowski – na ulicy Dolnej w Skoroszycach jest złamany słup telefoniczny, 

Telekomunikacja nie naprawiła go, ponadto nie uprzątnęła do tej pory kabli telefonicznych z 

działek na ulicy Wolności. 

 

 

ODPOWIEDŹ:  

1. Złamany słup na ul. Dolnej został wymieniony w dniu 14.10.2015 r.  

2. W dniu 02.10.2015 r. wysłano pismo do Orange Polska z prośbą o zaplanowanie do budżetu 

na przyszły rok środków finansowych na przebudowę telekomunikacyjnej linii kablowej 

nadziemnej na telekomunikacyjną linię kablową podziemną, usytuowaną na działkach 

prywatnych, wzdłuż drogi powiatowej nr 1537 O (Skoroszyce - Piątkowice) na odcinku ul. 

Wolności w Skoroszycach.  

 

 

Radna Klimas – droga powiatowa do Czarnolasu i rowy przy niej są bardzo zarośnięte, 

wybiegają z nich dzikie zwierzęta, prosi o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych, 

Składa wniosek o dofinansowanie z budżetu gminy wykonania centralnego ogrzewania w 

świetlicy wiejskiej w Czarnolesie, wiele już zrobili we własnym zakresie i ze środków funduszu 

sołeckiego, ale potrzebnych jest jeszcze ok. 25 000 zł na zakup materiałów. Deklarują 

wykonanie prac we własnym zakresie. Bardzo chcieliby to skończyć jeszcze w tym roku, bo od 

jesieni będą się odbywać w świetlicy zajęcia dla dzieci, byłoby dobrze, żeby mogły się odbywać   

w ciepłej świetlicy, 

 

ODPOWIEDŹ:  

1. W dniu 02.10.2015 r. wysłano pismo do ZDP w Nysie z prośbą o przeprowadzenie zabiegów 

pielęgnacyjnych, polegających na wykarczowaniu zakrzaczeń wzdłuż poboczy w ciągu dróg 

powiatowych na terenie gminy Skoroszyce, ze szczególnym uwzględnieniem poboczy przy: 

1. Drodze powiatowej nr 1543 O (Skoroszyce – Jaszów),  

2. Drodze powiatowej nr 1542 O (Skoroszyce - Mroczkowa). 

2. Wniosek o dofinansowanie z budżetu gminy na wykonanie centralnego ogrzewania został 

przyjęty i wprowadzony do budżetu. 

 

Radna Fornalik – wiaty przystankowe w Sidzinie są bardzo brudne, może dałoby się rozebrać 

ściany, żeby nie śmiecono w nich, bo są zabudowane, co stwarza taką  możliwość, 

 

ODPOWIEDŹ:  

Brak jest możliwości częściowej rozbiórki ścian wiat przystankowych. Ich konstrukcja nie 

pozwala na to. Aktualnie możemy tylko je sprzątać co obecnie realizujemy. W przyszłym roku 

budżetowym należy wygospodarować środki na zmianę tych wiat, bo burzą wszelkie zasady 

estetyki. 
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Radna Słowiak – zgłosiła sprawę wcześniejszej godziny zapalania się lamp oraz ponownie 

sprawę nie świecących lamp na przystankach, tyle razy było to już zgłaszane, ciągle obiecuje 

się, że będzie to załatwione, a nadal jest ciemno na całym odcinku Makowic na drodze 401, 

przy wysepce przed wsią już rok temu montowali lampy, a do tej pory nie świecą, 

 

ODPOWIEDŹ:  

1. Oświetlenie uliczne zapala się zgodnie z zegarem astronomicznym, który  służy do 
załączania i wyłączania oświetlenia. Włączanie i wyłączanie oświetlenia ulicznego 
skorelowane jest z dobowymi, astronomicznymi punktami zachodu i wschodu słońca.  

2. Sprawę nieświecących lamp na przystankach oraz lamp przy wysepkach 
spowalniających kilkakrotnie zgłaszano do Zarządu Dróg Wojewódzkich zarówno w 
Opolu jak i Grodkowie. Pracownicy ZDW poinformowali nas, że lampy przy wysepkach 
świecą, natomiast w najbliższym czasie w ramach przeglądu gwarancyjnego 
wykonawca wykona przegląd lamp (solarnych) przy przystankach.  

 

Radna Gmyr – w Chróścinie na ulicy Bocznej jest złamany słup telegraficzny, chodzi o  

naprawienie i założenie lampy, 

- przy szkole nie ma pasów dla pieszych, a przechodzi w tym  miejscu wiele dzieci i pasy są 

konieczne, bo samochody wcale nie zwalniają przy szkole, 

- prosi o zamontowanie progów spowalniających przy skate parku i przy garażu, bo też jest 

niebezpiecznie, 

 

ODPOWIEDŹ:  

1. Słup na ul. Bocznej został naprawiony i została wprawiona oprawa oświetleniowa. 
2. Same pasy nie rozwiążą problemu bezpieczeństwa na drodze, podjęte zostaną 

działania do końca roku w celu poprawy bezpieczeństwa dla dzieci. W nowym roku 
budżetowym przewidywany jest remont ul. Szkolnej. 

3. Po przeprowadzonym rozeznaniu cenowym koszt zakupu progu spowalniającego to ok. 
3500,00 zł netto. Jeśli po realizacji wszystkich zaplanowanych zadań w dziale 600 
(drogi) zostaną jakieś środki finansowe postaramy się zrealizować to zadanie, jeśli nie 
zaplanujemy tego zadanie w roku następnym. 

 

Radna Juśkiewicz – w Sidzinie jest bardzo niebezpieczny zjazd z drogi krajowej na powiatową, 

w stronę ulicy Radziechowskiej, 

 

ODPOWIEDŹ:  

1. W dniu 23.10.2015 r. Z-ca Wójta weźmie udział w spotkaniu 23.10.2015r.                       i 

zgłosi problem niebezpiecznego zjazdu z drogi krajowej na powiatową             w Sidzinie 

oraz zaproponuje sposób rozwiązania tego problemu. 

 

Radny Kaczmarczyk – zgłaszam ponownie konieczność wycięcia zeschniętych topól przy drodze 

401 w Starym Grodkowie, co z tego, że mamy pismo z Zarządy Dróg Wojewódzkich, że je 

usuną, skoro do tej pory tego nie zrobiono, czy potrzeba jakiegoś nieszczęścia, żeby 

przyśpieszyć sprawę? 

 



 14

ODPOWIEDŹ 

Zgodnie z informacją otrzymaną od pana Marka Kręcichwosta z Zarządu Dróg Wojewódzkich w 

Opolu, Oddział Terenowy w Grodkowie w  sprawie  wycinki drzew rosnących przy drodze Nr 

401 na odcinku od Starego Grodkowa do Skoroszyc do końca tego tygodnia, będzie ogłoszony 

przetarg na wycinkę 14 szt. drzew, rosnących w pasie ww. drogi  Przetarg ma być 

rozstrzygnięty pod koniec drugiego tygodnia listopada 2015 r. 

 

 

Radny Bryła – przystanek w Pniewach przy drodze wojewódzkiej nie jest oświetlony, jest 

bardzo ciemno, niebezpiecznie,  

- przez ulicę Kolejową w Chróścinie przejeżdżają duże samochody w stronę firmy p. Gawora, 

niszczą tym samym wyasfaltowaną drogę, może można byłoby tam postawić znak zakazujący 

wjazdu dużym samochodom, 

- przy studzience na ulicy Dolnej w Chróścinie jest wielka wyrwa, jak padają deszcze, to tam się 

robi jezioro, prosi o naprawę, 

 

ODPOWIEDŹ:  

1. Zgodnie z aktualnie obowiązującym prawem obowiązek oświetlenia przystanku 
spoczywa na Gminie. Przy planowaniu budżetu na rok 2016 jeżeli będzie to możliwe to 
zostanie zaplanowane takie zadanie, 

2. Nie chcemy utrudniać naszym przedsiębiorcom prowadzenie działalności gospodarczej, 
jednak spróbujemy do końca roku zaproponować i rozeznać sprawę związaną z 
ewentualną uciążliwością powodowaną przez transport towarowy. 

3. Jest już koncepcja przebudowy studzienki, aktualnie trwa określenie kosztów jej 
przebudowy. 

 

Radny Jagusz – zgłosił wniosek o spotkanie w gminie dużych gminnych przedsiębiorców, którzy 

płacą  podatki na rzecz gminy. Może można byłoby im w jakiś sposób pomóc, zainteresować 

się, może oni mają jakąś wizję dla naszej gminy. Ostatnio było takie jedno spotkanie, po którym 

jeden z przedsiębiorców był bardzo zadowolony, że  władze gminne zainteresowały się 

wreszcie ich sprawami. 

W sprawie tzw. zabytków na naszym terenie, ostatnio otrzymaliśmy pisma, odmawiające 

wykreślenia domów z rejestru zabytków, widać z tego, że w pojedynkę nie damy rady z 

Konserwatorem Zabytków, proszę aby Gmina wzięła patronat nad tą sprawą i jeszcze raz 

wystąpiła do Konserwatora Zabytków. 

W sprawie drzew do wycięcia przy drodze powiatowej do Brzezin, zgłasza sprawę ponownie, 

bo nic do tej pory nie zrobiono, 

 

Odpowiedź: 

1. Spotkanie z przedsiębiorcami odbędzie się w dniu 5 listopada 2015, 
2. Gmina spróbuje zorganizować spotkanie w konserwatorem zabytków poświęcone 

zasadom wykreślania obiektów zabytkowych z ewidencji zabytków, 
3.  P. Wójt – w sprawie wycinki drzew, na Konwencie wójtów i burmistrzów  p. Starosta 

oznajmił, że do końca tej kadencji przy drogach powiatowych nie będzie rosła ani jedna 
topola. Wycinka planowana jest do wykonania do końca bieżącego roku 
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Radna Rogalińska – prosi o przekazanie firmie odbierającej worki od mieszkańców, żeby 

pozostawiali tyle samo worków, ile odbierają, bo jak do tej pory to zostawiają jeden worek, 

 

- w sprawie wykoszenia rzeki przez Wojewódzki Zarząd Melioracji, to uważa, że zrobiono tylko 

tyle, ile sami chcieli, a nie ile należało zrobić, nie zrobiono tego rzetelnie, rzeka nadal zarasta. 

 

 

 

 

Odpowiedź: 

 

1. Generalnie Ekom pozostawia tyle worków ile ktoś wystawi, niemniej mogą się zdarzać 
sytuacje że ktoś podbiera worki lub wywieje je wiatr 

2. Młynówka Skoroszycka będzie odmulana i koszona powyżej sołectwa Skoroszyce tj. ul. 
Górnej w tym roku i na ulicy Dolnej. 

3.  
Ad 12  

 

Radny Jagusz wnioskował, aby gmina ponownie wystąpiła z wnioskiem o umożliwienie zdjęcia 

zabytków z ewidencji  gminnej.  

Przewodn. Sokołowski przedstawił radnym informacje Urzędu Skarbowego w Nysie nt. 

złożonych oświadczeń majątkowych.  

Sołtys Hellebrandt wnioskował, aby ponaglić w Tauronie naprawę nieświecących lamp 

oświetlenia ulicznego. Czas oczekiwania na naprawę to 3-4 tygodnie.  

Radna Rogalińska podziękowała w imieniu mieszkańców ul. Parkowej w Skoroszycach za 

oczyszczenie rowów i naprawę przepustów. 

 

Przewodniczący Sokołowski na zakończenie poinformował, że być może na telefon będzie 

zwołana pilna sesja RG w sprawie przyjęcia środków z Agencji Nieruchomości Rolnych (dotacja 

160 000 zł).   

 

Wobec wyczerpania porządku obrad  przewodniczący Sokołowski zamknął obrady sesji Rady 

Gminy o godz. 13.  

 

Protokolant:        Przewodniczący obrad: 

Małgorzata Koźlik          Henryk Sokołowski 

 

 

 

 

 

 

 


